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PIIRI 107-D, FINLAND 

 TOIMINTAKERTOMUS KAUDELTA 2014-2015 
 
 

Yleistä 

107-D piirin vuosikokouksessa Lappeenrannassa 26.4.2014 valittiin piirikuvernöörielektiksi 
kaudelle 2014 – 2015 Veijo Suhonen (puoliso Taija) LC Otava.   
 
Piirin 55. toimikausi alkoi Kanadan Torontossa International Association of Lions Clubs 97. 
vuosikokouksesta (Convention), joka pidettiin 5. – 8.7.2014.  Piirikuvernööriksi nimitettiin DGE 
Veijo Suhonen.  
 
Koulutusjakson 1.-4.7 piti PID Harri Ala-Kulju ja puolisoita koulutti Sirkku Ala-Kulju. Toronton 
Conventioniin osallistui n. 25000 leijonaa ja puolisoa. 
  
 

Tunnuslause ja teemat 
 
Piiri  Vastuuntuntoa ja yhteistyötä 
Kansallinen  Palvelulla hyvinvointia – Välfärd genom service 
Kansainvälinen Vahvempina yhdessä – Stärka stoltheten – Strenghten the Pride  
Järjestön tunnuslause Me palvelemme – Vi hjälper -  We Serve 
 

Organisaatio 
   
Lions Clubs International 
 
Kansainvälisen lionsjärjestön 97. vuosikongressi pidettiin Torontossa 5.-8.7.2014. 
Järjestömme johtoon valittiin: 
Kansainvälinen presidentti Joseph ”Joe”  Preston, Arizona, USA 
I kansainvälinen varapresidentti  Dr Jitsuhiro Yamada, Japani 
II kansainvälinen varapresidentti Robert ”Bob” Corlew, USA 
 

Suomen Lions-liitto ry 
 
Suomen Lionsliitto ry:n vuosikokouksessa Porissa liiton johtoon valittiin: 
Suomen Lionsliiton ja kuvernöörineuvoston ja hallituksen puheenjohtaja Tuomo Holopainen, LC 
Helsinki/Vuosaari 
Varapuheenjohtaja Jari Rytkönen, LC Uurainen 
 
Liiton pääsihteerin tehtävää hoiti Maarit Kuikka LC Helsinki/ Malmittaret. 
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Lionsliiton hallitus 
 
Puheenjohtaja (CC) Tuomo Holopainen LC Helsinki/Vuosaari 
Varapj. (VCC) Jari Rytkönen LC Uurainen 
Edell. pj. (IPCC) Asko Merilä LC Utajärvi 
Sihteeri (GS) Maarit Kuikka LC Helsinki/Malmittaret 
Piirikuvernöörit (DG): 
E-piiri Esko Hietanen LC Lempäälä/Kanava 
N-piiri Sini Eloholma LC Helsinki/Aurora 
Entiset piirikuvernöörit (DG:t ): 
O-piiri Kerttu Illikainen LC Ylivieska/Savisilta 
K-piiri Eero Ipatti LC Kuopio/Päivärinta 
Hallituksen eri päätöksellä  
Viestintäjohtaja (MD-PRC) Thorleif Johansson LC Vantaankoski-Vandaforsen 
Lions-liiton hallitus kokoontui 12 kertaa kaudella 2014-2015 
 

Kuvernöörineuvosto 2014-2015  
 
Puheenjohtaja / Ordf(CC) Tuomo Holopainen LC Helsinki/Vuosaari 
Varapj. / Viceordf(VCC) Jari Rytkönen LC Uurainen 
Edell. pj / Fd ordf(IPCC) Asko Merilä LC Utajärvi 
Sihteeri / Sekreterare(GS) Maarit Kuikka LC Helsinki/Malmittaret 
Piirikuvernöörit (DG) Distriktsguvernörerna: 
107-A Pertti Tenhunen LC Tarvasjoki 
107-B Sanna Siissalo LC Espoo/City 
107-C Kaisa Vainio LC Janakkala/Iidat 
107-D Veijo Suhonen LC Otava 
107-E Esko Hietanen LC Lempäälä/Kanava 
107-F Erkki Ammesmäki LC Vimpeli 
107-G Kyösti Mikkonen LC Muurame 
107-H Jouko Hirvonen LC Outokumpu/Kupari 
107-I Susanna Saranlinna LC Oulu/Hannat 
107-K Pekka Seppä LC Jäppilä 
107-L Markku Ilmavirta LC Pello 
107-M Kalevi Sillanpää LC Punkalaidun 
107-N Sini Eloholma LC Helsinki/Aurora 
107-O Heikki Hemmilä LC Ylivieska 
 
Liiton toimialajohtajat (MDC) 
Koulutus Antti Forsell, 
Nuorisotyö Jukka Isotalo, 
Viestintä Thorleif Johansson, 
Jäsenyys Jukka Kärkkäinen, 
Palvelu ja varainhankinta Tauno Laine 
 
Kuvernöörineuvosto kokoontui yhteensä 5 kertaa. 
 
1. Porin vuosikokous  8.6.2014, 
2. Helsinki  Vuosaari 30.8.2014, 
3. Ylivieska 22.11.2014, 
4. Lappeenranta 21.2.2015  
5. Sotkamo Vuokatti vuosikokous 12.6.2015 
 
Lisäksi pidettiin kaksi sähköpostikokousta.  
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Lions piiri 107-D 
 
  1.7.2014      klubeja 66  jäseniä 1863 
  30.6.2015 klubeja 68  jäseniä 1894 
 
Lisäksi K-piiristä siirtyi 1 klubi D-piiriin, LC Haukivuoren. Naisjäseniä oli 218 kauden lopussa. 
 

Piirihallitus ja toimikunnat 2014-2015 
 
Piirihallitus 
 
Piirikuvernööri                   DG  Veijo Suhonen LC Otava 
1.varapiirikuvernööri    1.VDG Markku Vihavainen LC Juva     
2.varapiirikuvernööri    2.VDG      Heikki Lohi  LC Luumäki/Ukko-Pekka 
Edellinen piirikuvernööri    IPDG  Pekka Sopanen  LC Lappeenranta/Rakuuna 
Piirisihteeri  CS  Jari Loimula   LC Otava 
Rahastonhoitaja CT Mikko Tykkyläinen  LC Lappeenranta/Rakuuna
       
I alue 
  
1.lohkon puheenjohtaja      ZC Lauri Mäkelä  LC Karhula 
2.lohkon puheenjohtaja      ZC            Raimo Korpelainen LC Hamina/Bastioni 
 
II alue 
 
1.lohkon puheenjohtaja         ZC            Mika Hautaniemi LC Lappeenranta/Raja 
2.lohkon puheenjohtaja         ZC            Olli-Pekka Sintonen LC Imatra 
 
III alue 
  
1.lohkon puheenjohtaja         ZC Orvokki Priha LC Kouvola/Iris 
2.lohkon puheenjohtaja         ZC             Petri Kuutti   LC Valkeala/Vekara 
 
IV alue 
  
1.lohkon puheenjohtaja          ZC Olavi Seppälä LC Heinola/Sillat 
2.lohkon puheenjohtaja          ZC            Helka Avikainen LC Mikkeli Naisvuori 
 
Toimikunnat 
 
ARS ja kortti   Keijo Asikainen  LC Simpele 
LCIF    Maire Vierikko  LC Mikkeli/Naisvuori 
Koulutus (GLT)  Unto Kiljunen  LC Lappeenranta/Rakuuna 
Jäsen (GMT)   Olli Katila  LC Lappeenranta/Rakuuna 
Nuorisotyö ja Quest  Pirkko Vihavainen  LC Mikkeli/Naisvuori 
PDG ja tulevaisuus  Pekka Sopanen LC Lappeenranta/Rakuuna 
Suomi Johtoon  Arto Lehtovirta  LC Hamina 
Tiedotus ja viestintä  Kari Koponen  LC Heinola/Jyränkö 
   Terttu Lång   LC Heinola/Tähdet 
Webmaster   Janne Ahtiainen  LC Hamina 
Palvelu- ja varainhankinta  Juhani Nyyssönen LC Pyhtää-Pyttis 
Kiitos veteraanit  Pertti Ruotsalainen LC Otava 
   Juhani Manninen (PDG) LC Hirvensalmi 
100-vuotisjuhla  Jukka Hietanen LC Heinola/Jyränkö 
Leo   Jori Sipari  LC Hamina 



4 
 

Nuorisovaihto- ja leiri  Timo Iivarinen  LC Lappeenranta 
Palveleva Leijona   Reijo Saavalainen  LC Otava 
Rauhanjuliste  Heikki Lohi  LC Luumäki/Ukko-Pekka    
Skeba   Hannu Sopanen LC Imatra/Vuoksi 
Nenäpäivä   Jari Vierikko  LC Mikkeli/Porrassalmi 
Sri Lankan ystävät  Juhani Nyyssönen LC Pyhtää-Pyttis 
 
Leo D-piiripresidentti  Topi Ylämäki  Leo Club Hamina 
 
Johtoryhmän muodostivat piirikuvernööri, 1. ja 2. varapiirikuvernöörit, pirisihteeri, piirin 
rahastonhoitaja, edellisen kauden piirikuvernööri, jäsentoimikunnan puheenjohtaja ja 
koulutustoimikunnan puheenjohtaja. 
 
Kaudelle 2014-2015 ei nimetty alueen puheenjohtajia. 
 

Kokoukset 
 
Johtoryhmä 
 
 02.08.2014 Otava 
 10.11.2014 Skype 
 09.02.2015 Skype 
 07.04.2015 Skype 
Piiri 
 
 20.08.2014 Piirihallitus, Silen, Kouvola 
 26.08.2014 Piiriforumi, Heimari, Ristiina 
 19.11.2014 Piirihallitus, Kyyhkylä, Mikkeli  
 19.02.2015 Piirihallitus, Mikael-koulu, Mikkeli  
 25.04.2015 Piirihallitus, Ammattikorkeakoulu, Mikkeli 
 25.04.2015   Piirin Vuosikokous, Ammattikorkeakoulu, Mikkeli 
 07.06.2015 Piirihallituksen sähköpostikokous 
 
Muut piirissä järjestetyt kokoukset ja tapahtumat 
 
 23.08.2014 PDG-tapaaminen, Verla, Jaala 
 26.08.2014 LPJ-koulutus, Heimari, Ristiina 
 24.-27.11.14 Aluefoorumit alueittain 
 20.-22.02.15 KVN, Lappeenranta   
 16.-19.3.15  Lohkokokoukset piirissä. 
 04.-07.5.15 Virkailijakoulutukset piirissä. 
 08.-09.5.15  LPJ- koulutus, Pyhtää, Mäntyniemi 

26.05.2015 Piirihallituksen Nuijanvaihto, Kolkanranta, Juva 

 
 
TOIMINTA KAUDELLA 2014 - 2015 
 
 

JÄSENTOIMINTA 
 
Piirin jäsentoimikunta koottiin syyskuussa. Toimikunnassa olivat piirin jäsenkoordinaattorin lisäksi 

Pirkko Vihavainen, Orvokki Priha ja Seija Peri. Yhteispohjoismainen projekti Women in Lions, 
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Suomen koordinaattorina Pirkko Vihavainen, eli omaa elämäänsä muun piirin jäsentoiminnan 

sisällä.  

Kauden teemaksi laitettiin klubikysely, jotta saataisiin selville, mitä klubilaiset haluavat klubin 

toiminnalta.  

Kauden lopussa pyydettiin vastaukset klubeilta kyselystä, kahdeksan klubia teki kyselyn kauden 

aikana, tosin vastausprosentti oli perin pieni. 

Suunnitelman mukaisesti tavoitteena oli yhden uuden klubin perustaminen. Otavassa aloitettiin 

marraskuun alussa projekti puolisosta leijonaksi. Liitännäisklubien tutkailu aloitettiin Varvaroiden 

toimesta Virolahti-Miehikkälä alueelle, Iiristen toimin Myllykoski-Inkeroinen alueelle ja LC 

Naisvuoren toimesta Anttolaan.  

LC Otava/Helmi perustettiin 12.2.2015. LC Haukivuori liittyi piiriimme huhtikuussa. 

Kolme jäsentiedotetta lähetettiin klubien jäsenleijonille.  

Jäsentoimikunnan Skype-palavereja pidettiin kauden aikana kolme. 

Keväällä 2015 aloitettiin tunnustelut uusien klubien perustamiseksi: naisklubi Mäntyharjulle ja 

Anjalankoski-Myllykoski alueelle. Huhtikuussa selvitettiin myös mahdollisuutta perustaa uusi klubi 

Kotkaan suunnattuna lähinnä maahanmuuttajille.  

Toukokuussa pidettiin ensimmäinen infotilaisuus uuden naisklubin perustamiseksi Juvalla.  

Kauden tulos oli kaksi uutta klubia ja jäsenmäärän kasvaminen viidellä, 1894 leijonaa. 

 

 

KOULUTUSTOIMINTA 
 
Koulutustoimikuntaan kuuluivat puheenjohtajan lisäksi piirin muutosvalmentajat.  

Koulutustoimikunnan kokous pidettiin 29.10.2014 Mäntyharjulla. Mukana olivat myös 

piirikuvernööri, piirisihteeri. 1. VDG, jäsentoimikunnan pj. ja viestintätoimikunnan pj. 

Uusien jäsenten koulutustilaisuus 1. alueella järjestettiin Haminassa 27.10.2014. 

Koulutustoimikunnan tarkoituksena on olla mukana järjestämässä ja suunnittelemassa piirin 

koulutuksia. Päävastuu klubivirkailijoiden kouluttamisen järjestämisestä on kuitenkin 

lohkonpuheenjohtajilla.  

Uusien lohkonpuheenjohtajien valmennustilaisuus Pyhtäällä on jo ”perinne”. Se pidettiin 8.-

9.5.2015. Valmennustilaisuuksien sisällön kehittämisessä on hyödynnetty aiemmista tilaisuuksista 

saatua palautetta. Kaksipäiväinen ohjelma antaa osallistujille mahdollisuuden tutustua ja 

verkostoitua lohkonpuheenjohtajien lisäksi muihin paikalla oleviin piirihallituksen jäseniin. 

Klubivirkailijakoulutukset pidettiin 4.-7.5.2015 ja niihin osallistui 163 lionia. Tämän lisäksi 

alkusyksyllä 2016 pidettiin täydennystilaisuus, jossa osallistujia oli 34 lionia eli yhteensä n. 200 

piirin klubivirkailijaa osallistui koulutustilaisuuksiin. 

Askel klubin hyvinvoinnin puolesta - valmennustilaisuus jouduttiin perumaan vähäisen 

kiinnostuksen vuoksi. 

Pieksämäellä järjestettiin 16.11.2014 Brändikoulutus yhdessä Lionsliiton sekä G, H ja K-piirien 

kanssa. 
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PALVELU- JA VARAINHANKINTA 

Nuorisoarvat 

D-piirissä 68 klubista 39 klubia myi heille lähetetyt arpansa ja 29 klubia palautti arpoja Lios-liittoon. 

Palautettujen arpojen osuus oli 36,9% D-piiriin lähetetyistä arvoista. 

Joulukortit 

D-piirissä myytiin joulukortteja yhteensä 10337 €:n arvosta, josta klubeille palautui 50% eli 5354 €. 

21 klubia hankki joulukortteja. 

Uusi Lastensairaala 

D-piirin keräystulos oli 19532,30 €. Koko maan keräystulos oli 247.272,62 €. 

Turvassa tiellä – hanke 

Koulutus Kuusankoskella D-piirin hankkeen kouluttajille 16.1.2015. D-piirin alueella järjestettiin 

info-tilaisuuksia 8. luokkalaisille: mm. Huutjärven koulu 20.4.2015, Kausalan yläkoulu 7.5.2015 

 

LCIF- TOIMINTA 
 
Uusia MJF- jäsenyyksiä klubit hankkivat 14 kpl. Kauden loppuun mennessä piiriin on myönnetty 
yhteensä 349 Melvin Jones jäsenyyttä. LCIF-maksu kuluneella kaudella oli 3,00 €/jäsen. 
  

ARS-TOIMINTA 

Yleistä: 

D-piirin Aarne Ritari Säätiö - toimikunnan puheenjohtajana toimi Keijo Asikainen LC Simpele. Toi-

mikunnan jäseninä oli piirin lpj:t. Toimikunta ei kokoontunut, yhteyttä hoidettiin sähköpostilla ja tar-

vittaessa puhelimella. Toimikunnan puheenjohtaja vieraili seuraavissa klubeissa. LC Lappeenranta 

/ Kanava, LC Mikkeli / Päämaja, LC Mäntyharju ja LC Kouvola / Lukko. Piirin kokouksiin pj osallis-

tui kaikkiin. Toimikunnan tavoite oli toimintasuunnitelman mukainen, (liite 1) 

Avustukset: 

Avustuksia säätiöltä D-piirille myönnettiin seuraavasti: 

LC Hirvensalmi, Kiitos Veteraanit konsertti       450,00 € 

LC Nuijamaa ja LC Lappeenranta/Kanava, Talvisodan 75 v muistokonsertti   2000,00 € 

LC Mäntyharju, Virkistyskeidas / luontokeidas     6500,00 € 

LC Mikkelin ympäristön klubit, Leijona-leikkipuisto   12500,00 € 

LC Hirvensalmi, Kiipeilyteline ”Haikaranpesä”     1500,00 € 

Kaudesta 2013 - 2014 D-piirin yhdestä avustushakemuksesta ja 2250,00 € on päästy viiteen avus-

tushakemukseen ja myönnetty yhteissumma on 22950,00 €. Kehitystä tapahtunut. 
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Adressit: 

Adresseja piirissä tilattiin 630 kpl. tilauksia teki 24 klubia. Piirin adressimenekki oli suunnittelun 

suuruinen. 

Ritarit: 

Kauden aikana myönnetyt Arne Ritari Killan jäsenyydet D-piirissä. Jarmo Marttila n:o 1522 LC 
Hamina, Ari Häkkinen n:o 1536 LC Lappeenranta, Mikko Vitikainen n:o 1541 LC Imatra, Esa 
Hirvonen n:o 1542 LC Imatra, Jukka Hietanen n:o 1568 LC Heinola/Jyränkö, Seppo Ravantti n:o 
1606 LC Valkeala. 
 
D-piirin ARS tuotot ja kulut: 

Säätiö tuki piirien ARS toimikuntia 1 €/adressi ja 10 € / ritari ja piirilehden ARS tietoiskusta 400 €. 

Adresseja meni 630 kpl, ritareita 6 ja juttu oli lehdessä. Säätiön tuki piirille 1090,00 €. 

Kulut kertyivät adressipostituksista ja kilometrikorvauksista. Kaudella ei tullut kokouskuluja eikä piiri 

myöntänyt ARS – palkintoja. Toimikunnan kulut yhteensä 696,80 €.  

SKEBA nuorille suunnattua valtakunnallista bändiskaba-aktiviteettia ei toteutettu D-piirissä. 
 

 
 
NUORISOTOIMINTA 
 
Lions Quest-koulutusta varhaiskasvatuksen, ala- ja yläkoulun opettajille järjestettiin D-piirissä 
kahdesti; toinen Mikkelissä 9.-10.10.2014 ja toinen Heinolassa 9.-10.4.2015. 
Mikkelissä koulutettavia oli 18 ja Heinolassa 11 koulutettavaa. Piirin ulkopuolisia oli 2 
koulutettavaa. 
 
D- piirin ulkopuolella pidettyihin koulutuksiin osallistui kolme koulutettavaa, joten kaiken kaikkiaan 
piirimme alueella työskenteleviä opettajia koulutettiin yhteensä 30 henkeä.  
 
Useat klubit hankkivat kolmasluokkalaisille ja heidän vanhemmilleen turvalliseen netinkäyttöön 
opastavia Vastuu on meidän –vihkosia. 
 

Nuorisovaihto  

Nuorisovaihtotoimikunta huolehtii piirin nuorien pääsystä nuorisovaihtoon ja isäntäperheiden 
hankkimisesta joka kolmas vuosi pidettävälle nuorisoleirille. Lisäksi isäntäperheitä hankitaan 

naapuripiirien leireille. YCEC huolehtii omalta osaltaan yhteydenpidosta ulkomaisiin 

koordinaatiokohteisiin liiton muiden nuorisovaihtojohtajien kanssa.  

Kauden aikana ei D-piiristä lähtenyt yhtään nuorta nuorisovaihtoon. 

Piirin alueella järjestettiin Mäntyharjulla kansainvälinen nuorisoleiri, jonka järjestelyistä ja 

toiminnasta vastasi kiitettävästi LC Mäntyharju. Nuorisoleirillä oli osallistuja 27 nuorta. 

Nuorisovaihtotoimikunta on toiminut käytännössä yksin toimikunnan puheenjohtajan voimin, joka 

on tukeutunut tehtävässä klubien nuorisovaihto-lioneihin. 
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SUOMI JOHTOON 
 
PID Harri Ala-Kuljun kampanjaa kansainväliseksi presidentiksi jatkettiin edelleen. 
 

 
VIESTINTÄTOIMINTA 
 
Toimikuntaan kuuluivat puheenjohtajan lisäksi Terttu Lång LC Heinola/Tähdet (tiedotus), Reijo 

Saavalainen LC Otava (Palveleva Leijona piirilehti) ja Janne Ahtiainen LC Hamina (webmaster). 

Piirin verkkosivut 

Piirin verkkosivut löytyvät osoitteesta www.lions.fi/d. Verkkosivujen rakennetta ja sisältöä kehitettiin 

koko kauden ajan. Verkkosivut jakautuvat ns. julkiseen osioon, joka on näkyvillä kaikille, sekä 

Jäsenille-osioon, joka vaatii kirjautumisen. 

Piirin verkkosivut sijoittuivat toiselle sijalle Lions Clubs Internationalin järjestämässä 

kansainvälisen kilpailun piirisarjassa. 

Kauden loppuun mennessä piirin verkkosivuille tehtiin yhteensä 24 626 vierailua ja sivuja ladattiin 

yhteensä 51 480. 

Verkkosivujen sisällön tuottamisesta ja päivittämisestä vastasi toimikunnan puheenjohtaja. 

Piirikuvernöörin tiedote 

Piirikuvernöörin tiedote lähetettiin kauden aikana 11 kertaa sähköisessä muodossa uutiskirjeenä. 

Aluksi uutiskirje toimitettiin klubien sähköpostiosoitteisiin ja myöhemmässä vaiheessa piirin klubien 

jäsenten jäsenrekisterissä olevaan sähköpostiosoitteeseen sekä Lions-liiton henkilökunnalle, 

toimikuntien puheenjohtajille ja piirikuvernööreille. Uutiskirje lähetettiin noin 1 600 

sähköpostiosoitteeseen. 

Koulutustoiminta 

Suunnitellut viestintäkoulutus klubeille ja Askel klubin hyvinvointiin koulutukset jouduttiin 

peruuttamaan vähäisen osallistujamäärän vuoksi. 

Muu toiminta 

Toimikunnan edustajat osallistuivat piirin toimintaan mm. piirihallituksen kokouksiin, piirin 

vuosikokoukseen, piirifoorumiin, aluefoorumeihin, lohkokokouksiin, seuraavan kauden 

klubivirkailijoiden koulutuksiin ja lohkon puheenjohtajien koulutukseen. 

Viestintätoimikunta auttoi piirihallinnon jäseniä ja toimikuntia sekä työryhmiä viestinnän 

toteuttamisessa. 

Viestintätoimikunta tuotti sisältöä myös Lions-liiton verkkosivuille. D-piiri olikin varsin hyvin 

edustettuna liiton sivuilla. 

Palveleva Leijona piirilehti 

Palveleva Leijona piirilehti ilmestyi helmikuussa 2015. Piirilehden toteuttamisesta vastasi 

ansiokkaasti Reijo Saavalainen. Piirilehti kertoi 44 sivullaan monipuolisesti niin piirin kuin piirin 

klubienkin toiminnasta. Palvelevalla Leijonalla on edelleen vahva rooli piirin tiedottamisessa ja 

viestinnässä. 

Palveleva Leijona voitti Lions Clubs Internationalin järjestämän kansainvälisen kilpailun 

piirilehtisarjan ollen maailman paras Lions-piirilehti. 

http://www.lions.fi/d
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Yleistä 

Toimikunnan toimintakausi oli työntäyteinen. Eniten aikaa vei verkkosivujen ylläpito. Verkkosivuja 

päivitettiin säännöllisesti ja ne pidettiin ajan tasalla. 

Viestintää ja verkkosivuja kehitetään edelleen saadun kokemuksen ja palautteen perusteella. 

Verkkosivuista tiedottamista klubien jäsenille on tehostettava ja sitä kautta lisättävä sivuvierailuja. 

Klubeja on myös aktivoitava entistä enemmän ja oma-aloitteisemmin lähettämään juttuja kuvia 

klubien tapahtumista julkaistavaksi piirin verkkosivuilla ja Palveleva Leijona piirilehdessä.  

 

KIITOS VETERAANIT - TOIMINTA 
 
Kiitos veteraanit – toimikunnan puheenjohtajana oli Pertti Ruotsalainen, LC Otava ja PDG-

jäsenenä PDG Juhani Manninen, LC Hirvensalmi. 

Elokuun 29. päivänä Pj. Pertti Ruotsalainen ja PDG Juhani Manninen olivat Seppo Söderholmin 

vetämässä koulutuksessa Helsingissä.   

Asian nopeasti eteenpäin viemiseksi kutsuin 23. syyskuuta henkilökohtaisella kirjeellä kaikkien D-

piirin lohkojen puheenjohtajat yhteiseen neuvonpitoon keskiviikkona 1.10. klo 18 Kouvolassa.  

Mukana olisi myös PDG Juhani Manninen Hirvensalmelta. Tilaisuuteen tuli yllättäen vain yksi 

lohkon puheenjohtaja, Raimo Korpelainen Haminasta. Käsittelimme asiaa tilaisuudessa 

kolmestaan. Yleinen into ei siis ollut vakuuttava. Lohkojen puheenjohtajille lähettämäni kirjeen 

mukaan olin liittänyt Suomen kolmen veteraanijärjestön yhteystiedot, siis Rintamaveteraaniliiton, 

Suomen Sotaveteraaniliiton sekä Sotainvalidien veljesliiton piirien osoitteet.  Näillä yhteystiedoilla 

he voisivat helpottaa yhteyden ottamista veteraaneihin päin..   

Omassa D-piirissämme LC Hirvensalmi PDG Juhani Mannisen johdolla ehti ensimmäisenä 

järjestämällä koko piirin yhteisen Kiitos Veteraani t-kirkkokonsertin  8.10. Hirvensalmen kirkossa.  

Siihen osallistui runsaasti väkeä, myös leijonia muista IV alueen 2. lohkon klubeista, muuta yleisöä 

sekä tietenkin myös veteraaneja. Linja-autokuljetus konserttiin oli myös hienosti järjestetty. Se siis 

oli D-piirin ensimmäinen Kiitos Veteraanit- tilaisuus.  

PDG Juhani Manninen toimi aktiivisesti ja ripeästi esittelemällä Kiitos Veteraanit- kampanjaa Lions-
liiton valmistaman materiaalin muodossa jo piirin vuosikokouksessa paikalla olleille sekä myös 
lähettänyt sen sähköisesti kaikille klubeille viime toukokuussa. Myös hän ehti perehdyttää leijonia 
piirihallituksessa Kouvolassa sekä Piirifoorumissa 26.8. Ristiinassa. 
 
Syksystä alkaen lähetin sähköpostilla lohkojen puheenjohtajille kehotuksia kampanjan 
aloittamiseksi. Tässä sähköpostissa lähettämiäni ideoita Kiitos Veteraanit- tilaisuuksien 
järjestämiseksi ja innostamiseksi:  
 
Kiitos Veteraanit- aktiviteetti on toiminut useilla eri paikkakunnilla, Tosin tietoa toteutuneista 
aktiviteeteistä veteraanien hyväksi ei ole paljon tullut. Joka tapauksessa tiedämme varmasti, että 
hyvin monilla paikkakunnilla itsenäisyyspäivänä on sytytetty sankarihaudoille ja muistomerkeille 
kynttilät. Myös sankarihautojen ja muistomerkkien kunniavartiot ovat toteutuneet ainakin 
reserviläisten toimesta.  
 
D-piirissä järjestetyt tapahtumat, joista on tullut tieto:   
 
LC Hirvensalmi ilmoitti, että edellä lokakuussa järjestetyn suuren kirkkokonsertin lisäksi se järjesti 
Muistoja Syväriltä- konsertin Hirvensalmen Seurojentalolla. 26.4. Leijonat ovat myös vierailleet 
veteraanien luona kodeissa ja palvelukeskuksessa.  
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LC Imatra oli tehnyt lumitöitä, hoitanut arkistointikuljetuksia sekä palvellut eri tavoin veteraaneja. 
Myös järjesti 15.3. veteraanijuhlan sekä hoiti kuljetukset kirkkoon sekä juhlaan.  
 
LC Kouvola/Iris oli vieraillut sotaveteraanien toimistossa sekä lahjoittanut veteraaneille 
joulukortteja.  
 
LC Lappeenranta/Kanava ja LC Nuijamaa yhdessä järjestivät Talvisodan päättymisen 75-
vuotismuistokonsertin Lappeen kirkossa 12.3. Kirkko oli niin täynnä, että kaikki eivät sisälle 
mahtuneet. 
 
LC Otava oli mukana kaupungin Itsenäisyyspäivän juhlassa 6.12 tarjoten kuljetuspalveluita sekä 
auttaen juhlapaikalla. Koko Suomen veteraanien symboliksi noussutta 102-vuotiasta Hannes 
Hynöstä muistettiin kahvitilaisuudessa Mikkelissä. Hän täytti 102 vuotta tammikuussa.  
 
Kaikki Mikkelin Lions-klubit yhdessä toteuttivat leijonien kirkkopyhän sekä seppeleenlaskun 
sankarihaudalle 11.1. Mukana oli myös veteraaneja. 
 
Kaikki Haminan lions- klubit olivat mukana 30.7.2015 Hamina Tattoon yhteydessä järjestetyssä 
kesäpäivätapahtumassa, johon osallistui noin tuhat sotiemme veteraania ympäri Suomea. Vete-
raanien ohjelmaan kuului varuskunnassa nautitun lounaan jälkeen tutustuminen Puolustusvoimain 
tapahtumakenttään, konsertti RUK:n maneesissa, hartaushetket Haminan kirkoissa ja päivän päät-
teeksi he seurasivat Tattoon marssi- show´n kenraaliharjoitusta. Leijonat huolehtivat bussiliiken-
teen ohjauksesta sekä veteraanien avustamisesta ruokailussa ja päivän tilaisuuksissa. 
  
 

100-VUOTISJUHLATOIMINTA 

 
Toimikunnan puheenjohtajana toimi PDG Jukka Hietanen, LC Heinola/Jyränkö. Toimikunnan 
puheenjohtaja osallistui piirin alueella järjestettäviin tilaisuuksiin ja toi esille vuonna 2017 
järjestettävää juhlavuotta. Samalla hän kertoi 100-vuotishaasteesta vuosina 2014-2018 sekä sen 
toteuttamisesta klubeissa. 
 
 

MUUTA TOIMINTAA 
 

Nenäpäivä -aktiviteettiin  osallistui piiristämme 21 klubia, jossa oli vähennystä edelliseen 

toimintakauteen 1. Nenäpäivä-keräyksen tuotto oli D-piirissä kertomuskaudella yhteensä  
10.107,42 €.  Varsinaista toimikuntaa ei nimetty vaan asiaa hoiti toimikunnan puheenjohtaja. 
 

Omaishoitajien ja Suomen Lions-liitto ry:n väliseen yhteistyöhön perustuen omaishoitaja-
aktiviteetti otettiin myös D-piirin omaksi aktiviteetiksi solmimalla sopimus asiasta D-piirin ja 
Omaishoitajat ja Läheiset Liitto ry:n kanssa. Järjestettiin yhteistyökokous Kouvolassa, jossa oli 
mukana Omaishoitajaliiton, piirin ja klubien edustajia sekä omaishoitajien edustajia. 
 
 

Rauhanjulistekilpailuun osallistuneiden töiden joukosta valittiin voittajaksi piirihallituksen 

kokouksessa 19.11.2014 Imatrankosken koulun oppilas Senja Nokelainen, 6B. Jolle annettiin piirin 
palkintona 100€. 
 

Kannatustodistus annettiin PCC Seppo Söderholmille piirin ehdokkaaksi kansainvälisen 

lionsjärjestön hallituksen jäseneksi kaudelle 2016 -2018 piirihallituksen kokouksessa 18.2.105. 
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Tilinpäätös 
 
Toimintakauden 2014-2015 tilinpäätös osoittaa  4347,83 € alijäämäistä tulosta pitkälti  D-piirissä 
järjestetyn nuorisoleirin vuoksi. 
 

Yhteenveto kaudesta 2014-2015 
 

Jäsenkehitys oli vuosien negatiivisen kehityksen jälkeen positiivinen. Jäsentoimikunnan aktiivisuus 
näkyi kehityksessä. Myös yksi uusi klubi perustettiin piiriin, LC Otava/Helmi. Kysy yhtä – pidä kaikki 
(Ask one – keep all) – kampanja tuntui toimivan ainakin näiden lukujen valossa hyvin.  
 
Myös uusi ”Monta tapaa tehdä hyvää” – tunnuslause koko lionismin aatteen kirkastamiseksi ja 
ulospäin viemiseksi tuntui toimivan hyvin. 
 
Viestintätoimintaan kiinnitettiin erityisesti huomiota. Viestintätoimikunta toimikin aktiivisesti sen 
kehittämiseksi. Pyrittiin suoraan viestintää jäsenille. Myös entistä enemmän pyrittiin viestimään 
piirin sivujen kautta. Kaikissa klubeissa ei vielä oltu omaksuttu piirin ja lionsliiton hyödynnettävyyttä 
viestinnässä. Viestinnän painottaminen lisäisi myös hyvinvointia piirin alueella. 
 
Omaishoitajien kanssa edellisinä kahtena kautena jatkettua toimintaa jatkettiin ja sopimus 
allekirjoitettiin vuodeksi eteenpäin. Koulutuksia ja yhteispalavereja on järjestetty ja varsinainen 
toiminta jatkunut. Toivottavasti yhteistyö jatkuu seuraavinakin kausina. 
 
Kuvernööritiimi on jatkanut vierailuja klubien keskuudessa siten, että kaikki klubit tulevat kierretyksi 
kolmen vuoden aikana. Kuvernööritiimi on viestittänyt keskenään samansisältöisesti ja vastaanotto 
on ollut pääosin myönteistä. Toiminta on vakiintunut ja jatkuu tulevinakin kausina. 
 
Lohkoissa klubien yhteinen tekeminen ja klubien yhteiset kokoontumiset loivat yhteishenkeä. 
Lohkojen puheenjohtajat vierailivat myös lohkon klubeissa. 
 
Taloushallintoa on kehitetty piirin rahastonhoitajan toimesta nykyajan vaatimukset täyttävään 
reaaliaikaiseen toimintaan. Klubeilta perittäviä maksuja muutettiin jäsenkohtaiseksi entisen 
klubikohtaisten maksujen sijaan. Piirissä järjestetty nuorisoleiri vei piirin taloutta negatiiviseen 
suuntaan. Tuleville vuosille onkin kehitetty kerättäväksi suurempi potti leirin järjestämiseksi.  
 
LEO-klubien toiminta kulminoituu D-piirissä ainoana toimivaan LEO Club Haminaan. Piiri on valmis 
tukemaan LEO-toimintaa. Edellisellä kaudella perustettu rahasto on käytettävissä ko. toiminnan 
kehittämiseen. Tällä kaudella ei haettu avustuksia rahastosta. Yksi tapaaminen oli 
Lappeenrannassa uuden klubin perustamiseksi, mutta se ei tuottanut tulosta. 
 
Koulutusta on tarjottu kertomuksen alaisella toimintakaudella hyvin runsaasti. Koulutukseen 
osallistuneet ovat antaneet saamastaan opista positiivista palautetta. Koulutuksen kehittämistä on 
syytä jatkaa. 
 
 
Otavassa 15.2.2016 
 

 
 
IPDG Veijo Suhonen 
 
 
 
Liitteet Piirihallituksen kokouksien pöytäkirjat liitteineen 
 Toimintasuunnitelma 2014 -2015 


